
جاده طالقان با گذشت 26 سال به مقصد نرسید خبر

 در سال ۱۳۶۹ پروژه احداث جاده 
نوبنیاد طالقان - هشتگرد آغاز شد 
انتظار داشــتند این  مردم طالقان 
جاده در ســال ۱۳۷۰ به بهره برداری برسد اما 

هنوز این راه به مقصد نرسیده است.
در حالــی که طالقان یکــی از مناطق هدف 
گردشگری محسوب شده و همه ساله هزاران 
گردشــگر برای مشــاهده زیبایی های آن به 
دامنه های کوه های این منطقه پناه می برند اما 
راه همواره در هنگام شرایط بد آب و هوا مانع 
حضور آن ها شده و بارش برف طالقانی ها را نیز 

به محاصره خود در می آورد.
هر چند که مســؤولان طی سال های گذشته 
نوید هموارســازی این راه و مشکلات را دادند 
اما واقعیت اینست با گذشت 2۶ سال از زمان 
آغــاز پروژه، هنوز این جاده آماده نشــده و به 

بهره برداری نرسیده است.
قرار بــود با احداث جاده جدید هشــتگرد - 
طالقان علاوه بر ایجاد یک راه دسترسی ایمن و 
مناسب، فاصله بین طالقان تا کرج ۶۰ کیلومتر 
کاهش یابد، فاصله ای که اکنون حدود یکصد 

کیلومتر است.
در واقع 2۶ سال است که مردم صبور طالقان 
پیشرفت میلی متری این راه را نظاره کرده اند 
و وعده وعید مسؤولان مربوطه آنها را خسته و 

آزرده کرده است.
تأســف بارتر اینکه با آب گیری ســد راه های 
منطقه ای طالقان، خصوصاً راه پایین طالقان به 
زیر آب رفته و در حال حاضر بخش زیادی از 

این راه کماکان خاکی و ناهموار است.
وانگهی مســافت تهران تا روســتاهای پایین 
طالقان بین ۳۰ تا 5۰ کیلومتر بیشــتر شده 
اســت زیرا اهالی این بخش برای دسترســی 
به روســتاهای خود مجبورنــد دریاچه را دور     

بزنند.

  بدقولی پیمانکار 
فرماندار ساوجبلاغ با بیان اینکه آغاز این طرح 
با استفاده از بودجه های استانی بوده و موجب 
عقب افتادن این طرح مهم شد بیان می کند: 
با قرار گرفتــن این طرح در زمره فهرســت 
طرح های ملی امیدواریم هرچه زودتر بودجه 

لازم اختصاص پیدا کند.
پالیزگیر تصریــح می کند: حدود ۱5 کیلومتر 
از این جــاده در حوزه مدیریتی شهرســتان 
ساوجبلاغ قرار دارد و در حال حاضر پیمانکار 
به دلیل مطالباتی که از وزارت راه دارد، فعالیت 

چشمگیری ندارد.

  بودجه کفاف نمی دهد
مدیر ساخت و توسعه راه های 
اداره کل راه و شهرســازی 
اســتان البرز نیز اجرای این 
طــرح را به علت نبــود راه 
ارتباطی مســتقیم از مرکز 
اســتان البرز مهم دانست و 
گفت: برای ساخت این مسیر 
۳۳ کیلومتــری که تاکنون 
۶۳ درصد پیشرفت فیزیکی 
داشــته، بالغ بر ۳۰ میلیارد 
تومان هزینه شده که کفاف 

این طرح را نمی کند.
پروژه  پیرنــون می افزایــد: 
این محور در سه  ســاخت 
قطعه انجام می شود که برای 
بهره برداری از قطعات ۱ و۳ 
میلیارد  حدود 45  اعتباری 

تومان دیگر نیاز است.
وی می گوید: اگر این اعتبار 
از طریق اعتبارات ملی تأمین 
شود، تا دو فصل کاری آینده 
شــاهد بهره برداری از این 

پروژه خواهیم بود.
مدیر ساخت و توســعه راه های اداره کل راه و 
شهرسازی اســتان اظهار امیدواری می کند: با 
بهره برداری از محور کنار گذر این طرح که تا 

قسمتی انجام شده است، شاهد آغاز عملیات 
حفر تونل در این محور باشیم.

  راه ادامه دارد
استان  ترافیک  شورای  دبیر 
البرز در این بــاره می گوید: 
بخشی از راه فعلی شهرستان 
طالقــان در اســتان قزوین 
قرار دارد و برای بهســازی و 
نگهداری آن باید با این استان 
هماهنگ شــود که از جمله 
مشکلات در این زمینه بشمار 

می رود.
مجتبــی عســگری ادامــه 
می دهد: طول مســیر پروژه 
جدید راه هشتگرد - طالقان 
۳۱ کیلومتر است که در سه 
قطعه )فاز( در دست احداث 
قــرار دارد. وی با اشــاره به 
اینکه قطعه اول این مسیر به 
طول ۱5 کیلومتر از طالقان 
تا دهانه تونل است ادامه داد: 
تونل به طول ۹۶۰ متر قطعه 

دوم این مسیر محسوب می شود.
عســگری خاطرنشــان کرد: قطعه ســوم در 
شهرستان ساوجبلاغ واقع شده که این قطعه 
نیز به دهانه جنوبی تونل متصل می شود و به 

طول ۱5 کیلومتر است.
این مسؤول اظهار کرد: متأسفانه به دلیل اینکه 
فرایند احداث تونل با مشــکل مواجه شده راه 
دسترسی نیز در مجاورت تونل به طول هفت 

کیلومتر در حال احداث است.
وی اظهار کرد: تاکنون ۷۰ درصد قطعات یک 
و سه خاکبرداری شده است لیکن هنوز اقدام 
اساسی برای حفاری تونل این مسیر )قطعه دوم 

جاده( انجام نشده است.
دبیرشورای ترافیک اســتان البرز خاطرنشان 
کرد: برای احداث و تکمیل پروژه هشــتگرد 
- طالقــان بالغ بر ۶۰۰ میلیارد ریال بودجه از 

محل اعتبارات ملی نیاز است.

    طرحی بدون پیوست محیطی
هر چند که احداث این راه موجب خوشحالی 
بسیاری از مردم است اما معاون فنی مدیرکل 
حفاظت محیط زیســت البرز بــا بیان اینکه 
این طرح عمرانی بدون اخذ هر گونه تأییدیه 
و پیوست زیســت محیطی بوده و هیچگونه 
الزامات زیســت محیطی در آن رعایت نشده 

است ابراز نارضایتی می کند.
 حمیدرضا لشــگری بیان می کند: در تلاش 
هستیم از طریق قانونی و همچنین در جلسه ای 
با پیمانکار طرح، میزان تخریب و انباشت زباله 
را کاهش داده تا شــرایط بــرای ادامه زندگی 

حیات وحش فراهم باشد.

البــــرز2

  توجه به محتوای دروس همسو با 
پیشرفت فناوری ضروری است

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش با 
اشــاره به ســرعت تغییرات علمی و تکنولوژی در 
جهان گفت: کتب درســی جدید به نوعی به مطالبه برنامه 
درسی ملی و سند تحول بنیادین پاسخ می دهد تا دانش آموز 

را برای زندگی در جامعه آماده کند.
علی زرافشان روز یکشــنبه با حضور در کرج با اشاره به انتقال 
مفاهیم سواد رسانه ای با روش های نوین به دانش آموزان مدارس 
افزود: سواد رسانه ای با تلاش سازمان پژوهش وزارت آموزش و 
پرورش به عنوان یک برنامه درسی ملی به تصوب شورای عالی 

این وزارتخانه رسیده و در دستور کار قرار گرفته است.
وی بیان کرد: آموزش و پرورش براساس تجربه موفق »بخوانیم و 
بنویسیم« که در آن ضمن آموزش خواندن و نوشتن به مهارت های 
جانبی دانش آموزان مثل سواد بصری توجه دارد اکنون نیز موضوع 

آموزش سواد رسانه ای را مورد توجه قرار داده است.
معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش به سرعت 
تغییرات علمی و تکنولوژی اشــاره و خاطرنشان کرد: اکنون 
دنیا به این می اندیشــد که آمــوزش و پرورش آینده چگونه 

خواهد بود.
وی تصریح کرد: در کتاب ســواد رســانه ای مطالبی مطرح 
شــده تا دانش آموز امروز علاوه بر زندگی در دنیای حقیقی 
بتواند وقت بیشــتری را در دنیای مجــازی بگذراند لذا باید               

دانش آموزان به سواد رسانه ای مجهز شوند.
زرافشــان اضافه کرد: کار سواد رسانه از دوره ابتدایی با درس 
تفکر و پژوهش آغاز شده و اکنون این درس به طور خاص در 
پایه دهم خود را نشان داده است زیرا معتقدیم دانش آموزان 
باید به سواد رسانه ای مجهز باشند. وی تصریح کرد: امروز نیز 
درس محیط زیســت که یکی از چالش های جامعه به شمار 

می رود مورد توجه ویژه در مدارس قرار گرفته است.

تا پایان سال جاری
 200 میلیارد ریال برای حمایت از 

تولیدات روستایی البرز پرداخت می شود

 مدیرکل امور روستایی، شهری و شوراهای اسلامی 
اســتانداری البرز از پرداخت 2۰۰ میلیارد ریال به 
بخش روســتایی اســتان تا پایان ســال جاری برای اجرای 

پروژه های تولیدی خبر داد.
محمد رضا رضوی با اشــاره به معرفی پنج طرح اقتصادی و 
درآمدزای روســتایی به بانک ها برای دریافت وام اظهار کرد: 
۱2 طرح دیگر نیز در این زمینه مصوب شده و ۱2 طرح نیز 

مقدمات آن برای معرفی در حال انجام است.
رضوی صنایع تبدیلی پرورش قارچ، کشاورزی، نساجی را از 

جمله محورهای طرح های حمایتی تولید روستایی برشمرد.
وی اضافه کرد: با نگاه ویژه دولت به حوزه روستایی در سال گذشته 

طرح بسته بندی خشکبار در روستای برغان کلنگ زنی شد.
وی یادآورشد: دولت برای سال آینده 5 هزار میلیارد ریال برای 
روستاهای کشور در نظرگرفته که باید در تلاش باشیم سهم 

قابل توجهی را برای استان البرز اخذ کنیم.

 سرانه تخت بیمارستانی البرز             
در وضعیت مطلوبی نیست

 رئیس  کمیته سلامت شورای شهر کرج  البرز را از 
جمله استان های محروم کشور از لحاظ سرانه تخت 
بیمارســتانی عنوان کرد و گفــت: در حال حاضر 

استان البرز 4 هزار تخت بیمارستانی نیاز دارد.
محمدصادق باغستانی اظهار داشت: برای سال ها سرانه تخت 
بیمارستانی درالبرز چهاردهم تخت برای هر هزار نفر بود که 

این امر مشکلات زیادی به همراه داشت.
وی افزود: نگاه جدید در حوزه سلامت باعث شد تا هزار و 2۰۰ 

تخت بیمارستانی به ۹5۰ تخت قبلی افزوده شود.
وی یادآورشــد: علی رغم تلاش هــای صورت گرفته هنوز تا 
رســیدن به وضعیت مطلوب فاصله زیادی داریم و باید چهار 
هزار تخت دیگر به تخت های بیمارستانی استان اضافه شود تا 

به شرایط استاندارد در این حوزه برسیم.
باغســتانی تصریح کرد: افزایش تخت بیمارســتانی در گرو 
همکاری و تلاش شورا و دانشــگاه و تأمین منابع ملی برای 

افزایش سرانه های درمانی است.
عضو شورای شهرکرج با اشاره به تلاش برای افزایش تخت های 
بیمارستانی ابراز کرد: با تعامل بخش خصوصی و دولتی شاهد 
گام های اساسی در زمینه افزایش تعداد تخت های بیمارستانی 
هستیم. باغستانی به تلاش برای ایجاد برخی بخش های ویژه 
در بیمارستان های کرج اشاره  و اظهار کرد: در حال پیگیری 
برای اضافه کردن بخش سوختگی، روان پزشکی و مسمومیت 
به بیمارســتان های کرج هســتیم چون در موارد اورژانسی 

فرصتی برای ارجاع مراجعان به شهرهای دیگر نیست.

   پرونده کلاهبرداری 1000 میلیارد ریالی 
در البرز مربوط به زمین خواری است

رئیس کل دادگستری البرز با اشاره به محرز شدن 
جرم زمین خــواری در پرونده کلاهبــرداری هزار 
میلیارد ریالی در استان گفت: اغلب زمین خواری ها از طریق 

جعل هویت افراد در اسناد وکالتی صورت می گیرد.
احمد فاضلیان با اشاره به اینکه این پرونده در حال رسیدگی 
اســت، اظهار داشت: رای بدوی این پرونده تا چند روز آینده 

اعلام می شود.
وی با اشاره به اینکه مراحل بعدی این پرونده طی شده و بعد 
از دادگاه تجدید نظر رای قطعی صادر می شود، ادامه داد: بعد 
از صدور رای قطعی، جزئیات دقیق رای به مردم اعلام می شود.
فاضلیان با اشاره به این پرونده زمین خواری،  بیان کرد: از این 

دست موارد در استان البرز زیاد است.
فاضلیان با بیان اینکه جاعلان این امر از طریق اسناد وکالتی به 
جعل هویت افراد می پردازند، افزود: جاعلان از طریق سیستم 

ثبتی به صورت قانونی معامله انجام می دهند.
رئیس کل دادگســتری اســتان البرز با اشاره به اینکه هویت 
افراد در این معامله جعلی است، عنوان کرد: شگردهای بسیار 
پیچیده وجود دارد اما دستگاه قضا آمادگی کامل برای برخورد 
با این افراد را دارد.وی با بیان اینکه در حال حاضر افکار عمومی 
به نحوی است که یقه سفیدها نمی توانند اعمال نفوذ کنند، 
ادامه داد: این مسأله آنقدر از نگاه مردم و عموم جامعه زشت 
و غیرقانونی است که کسی جرأت نمی کند به طور رسمی وارد 

این مسأله شده و فشاری به دستگاه قضایی وارد کند.

 مشکلات مالی معلولان البرزی را از 
ورزش دور می کند

رئیس هیات ورزشی معلولان و جانبازان البرز نبود 
امکانات و مشــکلات مالی را مهــم ترین دغدغه 
ورزشکاران معلول استان دانست و گفت: بسیاری از 
ورزشکاران معلول به دلیل مشکلات مالی از فعالیت در رشته 

مورد علاقه خود بازمی مانند.
ســعید براتی اظهار کرد: برخی از این ورزشــکاران به دلیل 
نداشتن درآمد مناسب و مشکلات مالی حتی هزینه رفت و 

آمد به سالن را ندارند و قید ورزش را می زنند.
وی افزود: در حال حاضر بســیاری از معلولان اســتان به دلیل 
مشکلات مالی اصلا به ورزش روی نمی آورند درصورتی که ورزش 

کردن بهترین روش برای حفظ روحیه و سلامت روان آنهاست.
براتی گفت: متاســفانه در اســتان شــرایط مناسبی برای 
فعالیت های اجتماعی معلولان ایجاد نشده و بسیاری از آنها 
برای خارج شدن از منزل هراس دارند. وی با اشاره به کمبود 
سالن ورزشــی برای معلولان استان ابراز کرد: در حال حاضر 
فعالیت و تمرین های ورزشــکاران جانباز و معلول در سالن 
جانبازان انجام می شــود و تنها لطفی که در حق ما شده  این 

است که سالن با بهای کمتری به ما اجاره داده می شود.
براتی خاطرنشــان کرد: قرار بود بخشی از مجموعه ورزشی 
انقلاب به ورزشــکاران معلول و جانباز اختصاص یابد که این 

امر تاکنون محقق نشده است.
وی اظهار کرد: علی رغم همه مشــکلات و موانع موجود این هیات 
برای اعزام ورزشــکاران به مســابقات تلاش دارد و زمینه کسب 
موفقیت آنها را فراهم می کند. وی گفت: این هیات به جز از اداره کل 
ورزش و جوانان هیچ حمایتی از ارگان یا سازمانی دریافت نمی کند 

که امیدواریم با تغییر نگرش مسؤولان این شرایط تغییر کند.
وی افزود: درخشــش ورزشکاران معلول البرزی در مسابقات 
مختلف نشان می دهد معلولیت محدودیت نیست به همین 
دلیل باید شــرایط اســتفاده معلولان و جانبازان از امکانات 

ورزشی شهر فراهم شود.
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خبر حوادث

745 قاچاقچی مواد مخدر در ساوجبلاغ 
دستگیر شدند

 فرماندار ســاوجبلاغ از دســتگیری ۷45 قاچاقچی مواد مخدر از ابتدای سال جاری 
تاکنون در این شهرستان خبر داد.

ابوالقاسم پالیزگیر اظهار داشت: در این مدت ۱۶۰ طرح پاکسازی وسیع و محدود نیز در مناطق 
آلوده اجرا که طی آن 545 کیلوگرم انواع مواد مخدر، دو قبضه اسلحه کمری و دو قبضه سلاح 

شکاری کشف و ضبط شده است.
وی فرهنگ سازی را مهمترین اصل اجتماعی در مبارزه با مواد مخدر دانست و افزود: می توان با 

آگاه سازی عمومی از گسترش مصرف مواد مخدر در جامعه جلوگیری کرد.
فرماندار ســاوجبلاغ با تاکید بر اینکه ۷۰ درصد زندانیان کشور با موادمخدر در ارتباط هستند 
تصریح کرد: این مساله را باید با فرهنگ سازی از سنین پایین و در نظام آموزشی کشور کنترل 

کنیم.
پالیزگیر اعلام کرد: از ابتدای امسال تاکنون ۱۰ نشست شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر، 

سیاستگذاری برای هماهنگی بین دستگاهی در قالب مبارزه با مواد مخدر و درمان و بازپروری 
بانوان برگزار شده است.


